
 

PRESSEMEDDELELSE udsendt fredag den 3. juni 2022  
 
Ældrerådet i Slagelse udtrykker stor bekymring over den beslutning om nedskæringer på 

velfærdsområdet i Slagelse, der blev truffet af Byrådet den 30. maj 2022. Specielt på 
ældreområdet må vi konstatere, at stort set alle de administrativt foreslåede punkter om 
besparelser/nedskæringer alligevel blev besluttet gennemført trods bekymrende høringssvar fra 
Ældrerådet. 

Ældrerådet har følt, at hele processen har været præget af en mangel på de n direkte dialog 
mellem Ældrerådet og Seniorudvalget, inden besparelseskataloget blev udformet.  
Besparelseskataloget blev med meget kort høringsfrist sendt til Ældrerådet, der trods påsken  og 

den korte frist udarbejdede 12 sider høringssvar til de 53 besparelsesforslag, som var udarbejdet 
administrativt. 
Allerede nu skal budgetforhandlingerne om 2023 budgettet starte. Ældrerådet ser frem til, at 

processen får et bedre forløb end det netop overståede.  
Her må vi pege på, at direkte dialog om opgaven er langt at foretrække, frem for skriverier, som 
der ikke er ret mange, der når at få læst. 

Ældrerådet har i dag (31.maj) deltaget i det første af de 2 dialogmøder, der pr. år er afsat til  den 
fysiske dialog med Seniorudvalget. På mødet blev der udvekslet synspunkter om nedskæringer, 
kommende budgetlægning og evt. visioner på ældreområdet. 
Ældrerådet imødeser, at blive inviteret til dialog med udvalget inden den kommende 

budgetbehandling, således at det bliver inden budgetseminaret, der oftest ender med et politisk 
forlig om det følgende års budget. 
Det kan bekymre Ældrerådet, at høringsperioden for budgettet først ligger efter 

dette eventuelle forlig. 
Spørgsmålet er, om høringssvarene på grund af allerede indgåede aftaler overhovedet vi kunne få 
indflydelse på det endelige budget. 

Derfor er dialogen inden et eventuelt politisk forlig om budgettet et vigtigt middel til at 
undgå forhastede og uigennemtænkte løsninger på ældreområdet.  
  


